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Résumé

L’administration fiscale, procede au recouvrement de [l'impot par décision unilatérale, et
Jouit des prérogatives de la puissance publique.Le présent article vise a explorer les causes
qui sont a [’origine de [’efficacité, ou de [’inefficacité des procédures de recouvrement de
I’impot. 1l est a noter que le manque d’efficacité réside, d’une part, dans les procédures de
recouvrement elles mémes, et d’autre part, dans d’autres raisons liées au comportement
négatif du contribuable.

Mots clés: impot, fiscalité, recouvrement par décision unilatérale, prérogatives de la
puissance publique, recouvrement a I’amiable, recouvrement coercitif, efficacite.

Abstract

Tax administration relies on unilateral decision in collecting taxes, benefiting in this field
from the privileges of the public authority. However, the question arises about whether the
current tax collection procedures, either amiable or coercive, may attain the desired
effectiveness. This article aims to search the reasons standing behind the extent of
effectiveness relating to tax collection. It’s obviously noted that the lack of effectiveness lies,
on the one hand, in the tax procedure itself, and on the other hand, in other reasons related to
negative conduct of the tax payer.

Keywords: Tax, taxation system, unilateral decision, privileges of public authority, amiable
collection, coercive collection, effectiveness.
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